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Protokół Nr II/2024 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 18 czerwca 2024 r.  
 
Obrady rozpoczęto 18 czerwca 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 19:19 tego samego 
dnia. Miejsce posiedzenia: Sala posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. 
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.  
Obecni: 

1. Paulina Antończyk 
2. Sebastian Berger 
3. Roman Bura 
4. Marta Cieślik 
5. Piotr Gonsior 
6. Marek Kotula 
7. Barbara Kruczek 
8. Piotr Kuczera 
9. Marek Liśnikowski 
10. Łucjan Marek 
11. Ilona Mura 
12. Krzysztof Rduch 
13. Wioleta Szotek 
14. Ewa Wawrzyczny 
15. Alojzy Wita 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 
Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na podstawie 
listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna.  
Poinformował również, że obrady są nagrywane i bezpośrednio transmitowane online.  
Następnie powitał gości: laureatów Nagród Gminy Mszana, zaproszonych na sesję, Pana 
Wójta Mirosława Szymanka, Z-cę Wójta Pana Błażeja Tatarczyka, Panią Skarbnik Małgorzatę 
Gąsior, Panią Sekretarz Joannę Szymańską oraz pracowników Urzędu Gminy, Sołtysów i 
Radnych. Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: https://esesja.tv/transmisja/53671/sesja-w-dniu-18-
czerwca-2024.htm#porzadek 

Pkt. 3. Przedstawienie porz ądku obrad 
Proponowany porządek obrad Radni otrzymali w materiałach. Nie było wniosków o zmianę 
porządku. Przewodniczący odczytał porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Wręczenie Nagród Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe. 
5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z dn. 2 maja 2024 r. 
6. Sprawozdania z prac komisji. 
7. Raport Wójta o stanie Gminy. 
8. Debata o stanie Gminy. 
9. Wotum zaufania dla Wójta Gminy. 
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10. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Mszana za 2023 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mszana za 2023 rok. 

11. Absolutorium dla Wójta Gminy. 
12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

− a/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2024, 

− b/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu, 

− c/ wskazania dwóch radnych do udziału w pracach komisji opiniującej wnioski o 
przyznanie Nagród Gminy Mszana za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej 
i upowszechniania kultury, 

− d/ wskazania dwóch radnych do udziału w pracach komisji opiniującej wnioski o 
przyznanie Nagród Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe. 

13. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zakończenie obrad. 

Pkt. 4. Wręczenie Nagród Gminy Mszana 
Prowadzący obrady poinformował, że na sesję zostali zaproszeni młodzi utalentowani 
mieszkańcy, którzy osiągają wysokie wyniki sportowe i zostały im w związku z tym przyznane 
Nagrody Gminy Mszana.  
Informacje o nagrodach przekazała insp. Aleksandra Krzyształa z Referatu AEI Urzędu Gminy.  
Nagroda za osiągnięte wyniki sportowe za 2023 r. jest przyznawana na podstawie uchwały nr 
XXXVII/256/2021 Rady Gminy z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie ustanowienia Nagrody 
Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe.  Nabór wniosków trwał do dnia 31 stycznia 
2024 roku. Nagroda ma charakter finansowy i przyznawana jest raz w roku, za osiągnięcia  
w sporcie indywidualnym lub zespołowym na zawodach o randze Igrzysk Olimpijskich, 
Mistrzostw Świata, Europy lub Mistrzostw Polski, powstałe w okresie roku kalendarzowego 
poprzedzającego rok, w którym składany jest wniosek o nagrodę. 
Powołana przez Wójta Gminy komisja opiniująca wnioski o przyznanie nagród  
na posiedzeniu w dniu 15 kwietnia br. pozytywnie zaopiniowała przyznanie nagród 
następującym laureatom: Patrycji Kwapińskiej, Dawidowi Mazurek, Julii Pośpiech,  Dawidowi 
Wala oraz Bartoszowi Zaremba. 
Wójt Gminy Mszana przyznał nagrodę zarządzeniem z dnia 13 czerwca 2024 r. 
 
Zostały kolejno przedstawione sylwetki laureatów, którym zostały wręczone Nagrody: 
Patrycja Kwapińska – otrzymała nagrodę za zajęcie: 

− I miejsca na Mistrzostwach Polski w Ju-Jitsu Sportowym NE WAZA w kategorii U18 – 
do 52 kg, które odbyły się w dniach 4 – 5  listopada 2023 r. w Katowicach; 

− I miejsca w Winter Open 2023  – w kategorii GI Junior do 56,5kg, które odbyły się 2 
grudnia 2023r. w Luboniu; 

− II miejsca w Winter Open 2023  – w kategorii GI Kobiety niebieski – do 53,5kg, które 
odbyły się 2 grudnia 2023 r. w Luboniu.  

Patrycja ma 16 lat i jest mieszkanką Mszany. Swoją przygodę ze sportem zaczynała  
od pływania i akrobatyki. Od 10-tego roku życia trenuje Ju-Jitsu w Akademii Top Team w 
Wodzisławiu Śląskim. Posiada niebieski pas w Brazylijskim Ju-Jitsu. Oprócz osiągnięć w 
kategorii juniorskiej, z powodzeniem osiąga sukcesy w kategorii seniorskiej. 
Dawid Mazurek – otrzymał nagrodę za zajęcie: 

− I miejsca w piłce nożnej na Mistrzostwach Polski Juniorów U-17 w sezonie 
2022/2023, które odbyły się w czerwcu  2023 r.  
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Dawid jest mieszkańcem Gogołowej, ma 17 lat i od 6 roku życia gra w piłkę nożną. Swoją 
karierę sportową zaczynał w Klubie Sportowym Płomień Połomia, gdzie trenował rok. Przez 
kolejne sześć lat był wychowankiem Fortecy Świerklany, a następnie przeniósł się do Górnika 
Zabrze, gdzie trenuje do chwili obecnej i zdobywa swoje największe sukcesy. W Górniku 
Zabrze gra na pozycji lewego obrońcy. W kwietniu br. Dawid został powołany do 
Reprezentacji Polski na Mistrzostwa Europy  U-17. 
Julia Pośpiech – otrzymała nagrodę za zajęcie: 

− I miejsca w Mistrzostwach Polski Szkół Podstawowych  w kolarstwie szosowym – 
wyścigu ze startu wspólnego dziewcząt klas VII na Mistrzostwach, które odbyły się w 
dniach 24 – 25 czerwca 2023 r. w Raszkowie; 

− II miejsca w Mistrzostwach Polski Szkół Podstawowych w kolarstwie szosowym – w 
jeździe indywidualnej na czas dziewcząt klas VII – na Mistrzostwach, które odbyły się 
w dniach 24 – 25 czerwca 2023 r. w Raszkowie.  

Julia ma 15 lat i jest mieszkanką Mszany. Od 6  lat trenuje w Ludowym Klubie Kolarskim GOS 
Mszana FUJI pod okiem doświadczonych trenerów. To tu osiągnęła dotychczasowe sukcesy. 
Jak na razie swoją przyszłość wiąże ze sportem. 
Dawid Wala – otrzymał nagrodę za zajęcie: 

− III miejsca w konkurencji technik specjalnych mężczyzn na XXXII Mistrzostwach 
Polski Juniorów Taekwon–Do, które odbyły się w dniach 19 – 21 maja 2023 roku w 
Radzyniu Podlaskim;  

− III miejsca w konkurencji Individual Male Junior Specjal Technique 6 – 3 GUP, w 
kategorii junior na X Mistrzostwach Polski Seniorów Starszych i Weteranów Mazovia 
Masters Cup, które odbyły się w 2023 roku w Ciechanowie;  

− III miejsca w konkurencji Individual Male Junior Sparring 6 – 3 GUP, w kategorii 
junior 70kg, na X Mistrzostwach Polski Seniorów Starszych i Weteranów Mazovia 
Masters Cup, które odbyły się w 2023 roku w Ciechanowie; 

− I miejsca Pucharu Polski Seniorów, Juniorów, Adapted w Teakwon-Do ITF w 
kategorii walki juniorów 5 – 2 GUP 68kg, który odbył się w Nowej Rudzie w dniach 3 
– 5 marca 2023 roku. 

Dawid ma 18 lat i jest mieszkańcem Połomi. Jest wielokrotnym uczestnikiem zawodów rangi 
Mistrzostw Polski, Europy i Świata. Trenuje systematycznie kilka razy w tygodniu. Swoją 
karierę sportową rozpoczął  w 2013 roku w Rybnickim Centrum Sportów Walki RCSW 
TAEKWON-DO FIGHTER TKM, gdzie trenuje do chwili obecnej. 
Bartosz Zaremba – otrzymał nagrodę za zajęcie: 

− I miejsca XXX Indywidualnych Mistrzostwach Polski Juniorów w boksie, które odbyły 
się  w dniach 12 – 17  czerwca 2023 r.  w Sokółce  – w kategorii wagowej do 48kg.  

Bartosz jest mieszkańcem sołectwa Gogołowa. Swoją przygodę ze sportem zaczął jako 
kilkuletni chłopiec w lokalnym Klubie Sportowym Płomień Połomia trenując piłkę nożną. 
Boks natomiast trenuje dopiero od dwóch lat pod opieką Pana Kamila Pietrzyka założyciela 
Pietrzyk Boxing Team Jastrzębie-Zdrój. Bartosz znalazł się w wąskim gronie powołanych do 
Kadry Śląska Juniorów w Boksie.  
Laureat był nieobecny na sesji z powodu udziału w Mistrzostwach Polski w Boksie, które 
odbywają się w Ciechanowie. Nagroda zostanie mu przekazana. 
 
Po wręczeniu nagród głos zabrał Wójt Mirosław Szymanek: Drodzy Laureaci, miałem wielki 
zaszczyt przed momentem składać indywidualnie Wam życzenia i gratulacje. Chciałbym 
jeszcze raz ogólnie podziękować wszystkim Państwu za to, że reprezentujecie naszą gminę na 
zewnątrz, na różnych zawodach, że w sercu macie gminę Mszanę. Samorząd, chociaż w taki 
sposób, za pomocą tych nagród i gratyfikacji pieniężnej może Was wesprzeć.  
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Wójt podziękował również rodzicom i trenerom, a laureatom życzył dalszego zapału i hartu 
ducha.  
O godz. 14.50 prowadzący obrady ogłosił 10 minut przerwy. 
Obrady wznowiono o godz. 15.00.  

Pkt. 5. Przyj ęcie protokołu z sesji 
Do protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z dn. 2 maja 2024 r. nie było uwag. Prowadzący 
obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z dn. 2 maja 2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Alojzy Wita 
BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNI (0) 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 6. Sprawozdania z prac Komisji zło żyli: 
− Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Ilona Mura, z posiedzenia Komisji w 

dniu 20 maja 2024 r.: 

Komisja dokonała wyboru wiceprzewodniczącego. Funkcję tę objęła Radna Marta Cieślik.  
Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej i oceną 
zasobów pomocy społecznej za 2023 rok oraz działaniami na rzecz wsparcia osób 
niepełnosprawnych, a także ze sprawozdaniem z realizacji Programu Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi w 2023 roku. 
Ustalono również projekt planu pracy Komisji do końca bieżącego roku. 
Komisja Spraw Społecznych po dyskusji w sprawie funkcjonowania systemu gospodarki 
odpadami komunalnymi składa wniosek o wprowadzenie zmian do regulaminu 
gospodarowania odpadami komunalnymi na 2025 rok. Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

− Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, Wioleta Szotek, z posiedzenia Komisji w dniu 

28 maja 2024 r.: 

Komisja dokonała wyboru wiceprzewodniczącego. Został nim Radny Marek Kotula. 
Następnie Komisja analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r. wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego, sprawozdanie finansowe i stopień zadłużenia 
gminy oraz zapoznano się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu.  
Komisja Rewizyjna przyjęła wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Mszana za 2023 r., który następnie został przekazany do Przewodniczącego Rady Gminy.  

− Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury, Piotr Gonsior, z posiedzenia 

Komisji w dniu 22 maja 2024 r.: 

Komisja dokonała wyboru wiceprzewodniczącego. Funkcję tę objęła Radna Paulina 
Antończyk. Komisja zapoznała się z informacją o umorzeniach, odroczeniach, rozłożeniu na 
raty i zwolnieniach podatkowych w gminie w 2023 r.  
Po analizie sprawozdań finansowych i sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r. Komisja 
wydała opinię w sprawie realizacji budżetu w 2023 r. 
Opiniowano również projekty uchwał na sesję: 
- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Mszana za 2023 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mszana za 2023 rok, 
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- w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2024 
- w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu. 
Komisja Budżetu i Infrastruktury po dyskusji w sprawie funkcjonowania systemu gospodarki 
odpadami komunalnymi wnioskuje o podjęcie prac nad  wprowadzeniem do Regulaminu 
takich zmian, które przyniosą w przyszłości dla mieszkańców niższą opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.   

− Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Piotr Gonsior  ze wspólnego 

posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w 

dniu 13 czerwca 2024 r.: 

Komisje zapoznały się z informacjami o przygotowanej ofercie placówek kultury i sportu na 
wakacje. Obecni na posiedzeniu byli dyrektorzy jednostek, którzy odpowiadali na pytania 
radnych. Oferta jest ciekawa i różnorodna, Komisje zwracały uwagę, aby w pierwszej 
kolejności mogli z niej korzystać mieszkańcy naszej gminy, a dopiero w przypadku braku 
zainteresowania, osoby spoza gminy. 
Zapoznano się z wynikami rekrutacji do przedszkoli. Rekrutacja w gminnych placówkach 
trwała od 1 marca do 29 kwietnia. Obecnie trwa rekrutacja uzupełniająca, gdyż pozostały 
wolne miejsca: 
- w Przedszkolu w Mszanie kilkanaście wolnych miejsc, trwa tam rekrutacja uzupełniająca. 
- w Przedszkolu w Połomi zostanie uruchomionych 5, zamiast dotychczasowych 6 oddziałów 
przedszkolnych, bo tyle jest dzieci. 
- w Gogołowej trwa postępowanie uzupełniające na 3 wolne miejsca. 
Kolejnym punktem posiedzenia była analiza systemu gospodarowania odpadami 
komunalnymi. Po dyskusji poddano pod głosowanie wniosek, aby w 2025 roku nie 
przeprowadzać zbiórki odpadów wielkogabarytowych spod posesji.  
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 Radnych. Było 5 głosów „za”, przy 2 głosach 
„przeciw”. Komisja przyjęła wniosek. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 9 Radnych. Było 6 głosów „za”, 2 głosy 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. Komisja przyjęła wniosek. 
W związku z obszernością tematu i brakiem możliwości wyczerpania dyskusji na posiedzeniu, 
obrady zostały przerwane i będą kontynuowane w dniu 19 czerwca 2024 r. 

Do sprawozdań nie było pytań. 

Pkt. 7. Raport o stanie Gminy 
Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodniczący Rady poinformował, że raport o 
stanie Gminy obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w 
szczególności realizację polityk, programów i strategii oraz uchwał rady gminy. Raport Wójta 
o stanie Gminy za 2023 rok radni otrzymali w materiałach, został również umieszczony w 
Biuletynie Informacji Publicznej.  Raport stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Przewodniczący oddał głos Wójtowi, który poinformował, że Raport zawiera  dane takie jak: 
charakterystyka i demografia Gminy; finanse Gminy; jednostki organizacyjne Gminy; udział 
Gminy w spółkach, związkach i stowarzyszeniach; pomoc społeczna i działania prospołeczne; 
oświata, ochrona środowiska, gospodarka komunalna; realizacja inwestycji, gospodarka 
nieruchomościami; planowanie przestrzenne, kultura, sport; bezpieczeństwo, administracja; 
działania związane z pomocą w Ukrainie, przedsiębiorczość, realizacja polityk, 
strategii i programów, realizacja uchwał Rady Gminy Mszana. 
Wójt przedstawił dane dotyczące realizacji budżetu w 2023 roku. Wykonane dochody 
budżetu wyniosły 46.266.432 zł, wydatki – 55.383.104 zł. Budżet zamknął się deficytem w 
wysokości 9.116.672 zł. Deficyt został pokryty z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych, z 
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wolnych środków i z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku budżetowym. 
Prognoza limitu zadłużenia na lata objęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej -  na koniec 
roku będzie to zadłużenie wynosiło 10.727.583 zł i w kolejnych latach będzie systematycznie 
spłacane. 
Następnie Wójt zwrócił szczególną uwagę na bardzo duży zakres realizowanych inwestycji i 
remontów, których wartość w 2023 roku wyniosła blisko 30 milionów złotych (29.802.240,49 
zł), w tym 21.682.791,74 zł to pozyskane do budżetu środki zewnętrzne. Były to:  

− budowa Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (koszt: 
1.244.425,56 zł - z budżetu gminy), 

− remont ciągu komunikacyjnego dróg gminnych w Mszanie (koszt: 4.904.478,68 zł, w 
tym: 245.223,93 zł - z budżetu gminy, 4.659.254,75 zł - Fundusz Polski Ład), 

− termomodernizacja budynku ZS-P w Połomi (koszt: 7.982.700,00 zł, w tym: 
532.700,00 zł - z budżetu gminy, 7.450.000,00 zł - Fundusz Polski Ład), 

− rozbudowa infrastruktury przy SP Gogołowa (koszt: 2.877.231,58 zł, w tym: 
377.231,58 zł - z budżetu gminy, 2.500.000,00 zł - Fundusz Polski Ład), 

− nowa kotłownia w SP Gogołowa (koszt: 440.000,00 zł, w tym: 9.000,00 zł - z budżetu 
gminy, 431.200,00 zł - Fundusz Polski Ład), 

− zagospodarowanie terenu wokół budynku wielofunkcyjnego w Mszanie (koszt: 
5.388.287,03 zł, w tym: 2.838.287,03 zł - z budżetu gminy, 2.550.000,00 zł - Fundusz 
Polski Ład), 

− zakup nowych urządzeń na skatepark w Połomi (koszt: 98.400,00 zł, w tym: 
36.084,00 zł - z budżetu gminy, 62.316,00 zł - Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

− budowa oświetlenia ul. Szymborskiej w Mszanie (koszt: 32.698,00 zł, w tym: 
16.349,00 zł - z budżetu gminy, 16.349,00 zł - Inicjatywa Sołecka), 

− budowa oświetlenia ul. Szybowej w Połomi (koszt: 27.343,99 zł, w tym: 13.672,00 zł 
- z budżetu gminy, 13.671,99 zł - Inicjatywa Sołecka), 

− budowa oświetlenia na ul. bocznej Wodzisławskiej w Mszanie (koszt: 33.355,14 zł - z 
Funduszu Sołeckiego). 

Wójt podziękował wszystkim osobom, które zaangażowały się w realizację tych działań. 
Zwrócił uwagę, że na te zadania Gmina pozyskała 21.682.791 zł ze środków zewnętrznych. 
Dodał, że w trakcie realizacji jest najtrudniejsza z dotychczasowych inwestycji - rewitalizacja 
centrum Gogołowej, która ruszyła w 2020 roku, została wstrzymana po zejściu firmy z placu 
budowy, ale w tym roku ma być zakończona. Łączny koszt ma wynieść 10.394.360,72 zł, na 
to zadanie gmina pozyskała 4.000.000 zł z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz 
2.500.000 zł Funduszu Polski Ład. 

W planach do realizacji na najbliższe lata są:  

− renowacja budynku starej plebanii w Połomi (przewid. wartość inwestycji: 
960.000,00 zł, w tym 19.200,00 zł - z budżetu gminy, 940.800,00 zł - Fundusz Polski 
Ład); 

− renowacja elementów budynku Starej Szkoły w Połomi (przewid. wartość inwestycji: 
408.163,00 zł, W TYM: 8.163,00 zł - z budżetu gminy, 400.000,00 zł - Fundusz Polski 
Ład), 

− modernizacja infrastruktury sportowej obok szkoły w Połomi - budowa boiska 
(przewid. wartość inwestycji: 2.000.000,00 zł, w tym: 200.000,00 zł - z budżetu 
gminy, 1.800.000,00 zł - Fundusz Polski Ład).  

Wójt zwrócił uwagę na trudność tej inwestycji, ponieważ przez boisko przebiega droga. 
Projektanci muszą więc zaproponować takie rozwiązania, aby droga nie kolidowała z 
boiskiem, a jednocześnie aby stworzyć bardzo bezpieczną  przestrzeń dla dzieci, które chodzą 
do szkoły, czy uczestniczą w zajęciach. Z Polskiego Ładu udało się na to zadanie pozyskać 
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kwotę 1,8 mln, z budżetu planujemy przeznaczyć na to 200.000 zł. 
Wójt dodał, że do tej pory samorząd skupiał się głównie na poprawie infrastruktury takiej jak 
obiekty gminne -  wszystkie zostały już poddane termomodernizacji. Pozostała jeszcze 
termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Gogołowej. Teraz czas na większy zakres 
przebudowy, modernizacji dróg, dlatego tutaj też udało się pozyskać w tym roku pieniądze 
na dwie inwestycje: 

− modernizacja ul. Folwark w Połomi (przewid. wartość inwestycji: 5.263.157,00 zł, w 
tym: 263.157,00 zł - z budżetu gminy, 5.000.000,00 zł - Fundusz Polski Ład), 

− modernizacja ul. Mickiewicza w Mszanie (przewid. wartość inwestycji: 3.157.894,00 
zł, w tym: 157.894,00 zł - z budżetu gminy, 3.000.000,00 zł - Fundusz Polski Ład) 

Wartość pozyskanych środków zewnętrznych na zadania do realizacji to 13.140.800 zł.  
Wójt podziękował wszystkim pracownikom, którzy zabiegają o te środki zewnętrzne. Nie jest 
łatwo pozyskać dofinansowanie, nikt tych pieniędzy nam nie daje na tacy, tylko trzeba o nie 
ciągle zabiegać. Od początku, kiedy zostałem Wójtem, staraliśmy się tak zarządzać budżetem, 
aby prawie każda inwestycja, którą prowadzimy, była zasilana ze środków zewnętrznych. 
Niekoniecznie udaje się pozyskać 80-90% kosztów, ale nawet jeżeli to będzie 30-40 % to jest 
to ważne, aby po takie środki sięgać. 
Następnie Pan Wójt przedstawił inne działania gminy w 2023 roku: obchody jubileuszu 50-
lecia Gminy, ustanowienie sztandaru Gminy, odnowienie współpracy z partnerską gminą 
Griestatt z Niemczech. Przedstawił również informację związaną z bonusami frekwencyjnymi 
z okresu wyborów parlamentarnych w 2023 roku - rząd zachęcał wtedy wszystkich 
mieszkańców do wzięcia udziału w tych wyborach i nasi mieszkańcy stanęli na wysokości 
zadania. Udało się uzyskać bardzo dobrą frekwencję w powiecie wodzisławskim, jedną z 
największych, w zasadzie największą. Dlatego powinniśmy otrzymać takie bonusy: 250.000 zł, 
z przeznaczeniem na działalność Kół Gospodyń Wiejskich i Orkiestr dętych, 250.000 z 
przeznaczeniem na lokalne kluby sportowe, 1 mln złotych, z przeznaczeniem na remizy i 1 
mln złotych w ramach Budżetu Obywatelskiego, na dowolny cel dla Gminy. 
Obecnie najwcześniej będzie chyba możliwe otrzymać 1 mln złotych na działalność związaną 
z ochroną ppoż. Były już pewne działania z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska.  
Zobaczymy, czy uda się te pieniądze pozyskać do budżetu i czy nasi strażacy i wszystkie 
organizacje będą się cieszyć i dzięki tym pieniądzom poszerzać swoją działalność. 
Pan Wójt podziękował pracownikom i radnym za współpracę w 2023 roku, gdyż bez wsparcia 
Rady, bez wsparcia sołtysów, wszystkich organizacji, nie udałoby się zrealizować tylu zadań.  
Imiennie podziękował Zastępcy Błażejowi Tatarczykowi, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, 
kierownikom, dyrektorom poszczególnych jednostek organizacyjnych, za wkład pracy, za to, 
że działają na rzecz naszych mieszkańców. 
 
Po zakończeniu wystąpienia Wójta prowadzący obrady zamknął ten punkt porządku obrad. 

Pkt. 8. Debata nad raportem 
Prowadzący obrady poinformował, że rada rozpatruje raport i przeprowadza nad nim debatę. 
W debacie nad raportem głos mogli zabierać także mieszkańcy gminy, w trybie określonym w 
art. 28 aa ust. 6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym, a więc po uprzednim zgłoszeniu do 
przewodniczącego. W ustalonym terminie nie było zgłoszeń mieszkańców. 
 
Głos w debacie zabierali radni: 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie w sprawie 1 mln zł z bonusu za frekwencję wyborczą 
na budżet obywatelski – na jaki cel te pieniądze mają być przeznaczone? 
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• Wójt odpowiedział – ponieważ nie mamy żadnych sygnałów, że takie pieniądze 
otrzymamy, na razie też nie mamy żadnego pomysłu, w jakiś sposób je wykorzystać. W 
momencie, kiedy pojawi się informacja, że takie pieniądze będą, to wspólnie z 
mieszkańcami i Radą będziemy się zastanawiać, jak te pieniądze spożytkować. 

• Radny Piotr Kuczera zauważył, że w Raporcie o stanie Gminy, na stronie 52, jest błąd, 
ponieważ Dożynki w 2023 roku były w Gogołowej, a nie w Połomi. 

• Wójt podziękował Radnemu za wyłapanie omyłki, był to błąd pisarski. 

• Radny Piotr Kuczera odniósł się do inwestycji zagospodarowania terenu w centrum 
Mszany w celu poprawy dostępności do infrastruktury społecznej - czy w czasie, gdy były 
składane dokumenty o dofinansowanie na tę inwestycję, miała ona taki zakres jak został 
zrealizowany, czy może planowany zakres tej inwestycji na początku był mniejszy? Jeśli 
tak, to jaki był wcześniej? 

• W imieniu Wójta odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji Pan 
Marek Małek – zakres zrealizowanej inwestycji był taki, jak we wniosku. Najpierw została 
opracowana dokumentacja projektowana, na jej podstawie nastąpiła realizacja inwestycji. 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie – jaki zakres rzeczowo-finansowy tej inwestycji został 
zaplanowany na gruncie prywatnym, z podziałem na części - którą część Gmina dzierżawi 
oraz której nie dzierżawi. Jakie dokładnie środki zostały wydane w 2023 roku w części tej 
realizacji na gruncie prywatnym. 

• Kierownik Marek Małek odpowiedział – nie robiłem rozliczenia w rozbiciu na 
poszczególne działki. Mogę tylko powiedzieć o całościowych środkach. Jeśli jest taka wola 
radnych, to wszystko można przygotowywać. Tylko to będzie czasochłonne. Kosztorys i 
zakres robót był bardzo duży. 

• Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk zaznaczył, że gmina wykonała zadanie według projektu, 
natomiast część górna, czyli parking przy samym sklepie Lewiatan, nie jest objęty umową 
najmu i był wyłączony z kosztów realizacji inwestycji. Koszty tego wszystkiego, co jest 
przy samym sklepie Lewiatan, pokrywał właściciel sklepu. Gmina pokrywała koszty 
związane z realizacją, zgodnie z umową użyczenia terenu oraz na terenie gminnym. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczera, kto wykonał niwelację terenu – właściciel czy gmina – 
Pan Kierownik Marek Małek odpowiedział – podbudowa była po stronie właściciela. 

• Radny Alojzy Wita zadał pytanie Wójtowi Gminy – dlaczego tak zaprojektowano tę 
inwestycję, że zamiast za Urzędem Gminy, na gminnym gruncie zrobić większy parking, 
zrobiono ławeczki, a parking powstał na wydzierżawionych gruntach prywatnych, w które 
Wójt zainwestował setki tysięcy złotych, podnosząc za publiczne pieniądze wartość 
majątku prywatnego? Na jakiej podstawie prawnej wydano publiczne środki na gruncie 
prywatnym, jeśli w tym samym czasie, jak radni i mieszkańcy pytają o wykonanie dróg 
dojazdowych do ich domów, to bardzo często odpowiada Pan, że nie może Pan ich 
wykonać, bo są na gruntach prywatnych? 

• Wójt Mirosław Szymanek odpowiedział: priorytetem i najważniejszą dla mnie kwestią 
zawsze było, aby dostosować centra sołectw do pewnych standardów, których każdy z 
nas oczekuje. Bardzo się cieszę, że udało się już wyremontować centrum w Połomi. 
Kolejnym elementem jest centrum w Mszanie, wokół budynku wielofunkcyjnego, gdzie 
działa Gminne Przedszkole, Ośrodek Zdrowia, poczta, bank, Urząd Gminy. Priorytetowym 
działaniem było, aby stworzyć przyjazną, estetyczną przestrzeń  w centrum Mszany. 
Mieszkańcy są bardzo zadowoleni i było bardzo dużo pozytywnych opinii na temat 
realizacji tej inwestycji. Jeżeli chodzi o drugie pytanie, to działamy zgodnie z prawem i ta 
inwestycja była przeprowadzona zgodnie z wszystkimi zasadami i przepisami prawa, jakie 
obowiązują samorząd.  

Wynikła wymiana zdań z Radnym Alojzym Wita. 
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Dalej pytania i uwagi zgłaszali: 

• Radny Piotr Kuczera –  odnośnie wykonania instalacji elektrycznej, która zasila na tym 
prywatnym terenie lampy – jak to jest skonstruowane pod względem technicznym, jest 
zasilane odrębnie, czy jest to powiązane z zasilaniem tych wszystkich lamp, które są 
wokół terenu gminy? 

• Odpowiedzi udzielił Pan Marek Małek – tamta instalacja jest instalacją właściciela sklepu. 
Gmina w instalację elektryczną na tamtym terenie nie inwestowała. Na górnym parkingu 
dla sklepu Gmina nie wykonywała żadnej instalacji. Było to wyłączone z opracowania, 
uznano, że właściciel sklepu powinien sobie zapewnić jego oświetlenie. 

• Radny Piotr Kuczera poprosił o podanie konkretnej daty, kiedy został złożony wniosek na 
przebudowę boisk przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Połomi. Dodał, że w tej kwestii 
był dwa i pół miesiąca temu w referacie i nie został mu ten wniosek udostępniony. 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że zostanie sprawdzona konkretna data, bo nie jest w stanie 
pamiętać takich szczegółów. 

• Pani Dorota Rajszys, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy 
Zewnętrznych podała ogólnie, że wniosek na modernizację infrastruktury sportowej w 
centrum Połomia, został złożony w 2023 roku, do realizacji jest w latach 2025-2026. 
Dodała również, że na jutrzejszej komisji zostanie radnym zaprezentowany pełny wykaz 
wniosków z Polskiego Ładu oraz daty złożenia poszczególnych wniosków w systemie, w 
tym również data złożenia wniosku, o który pyta Pan Radny. 

• Głos zabrał Kierownik Marek Małek, który podał, że promesa wstępna jest z datą 11 
października 2023 roku. 

• Kierownik Dorota Rajszys zwróciła uwagę, że promesa wstępna nie jest jednoznaczna ze 
złożeniem wniosków. Datę trzeba sprawdzić w systemie, przez który składane są wnioski. 

• Radny Alojzy Wita poprosił, aby przygotować informacje, ile kosztowały poszczególne 
elementy zagospodarowania, na przykład schody z parkingu obok sklepu, bo dochodziły 
go informacje, że bardzo dużo, 115 tysięcy,  a nie wiadomo, komu mają służyć. Materiał 
jest dość dobry, ale niebezpieczny, śliski. 

Doszło do wymiany zdań pomiędzy Radnym, a Przewodniczącym Rady.   
Dalej pytania zadawali: 

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie Wójtowi – plan inwestycyjny na 2024, jaki został 
przedstawiony w sprawozdaniu jest bardzo ambitny. Na jakim etapie są postępowania 
przetargowe, jeśli chodzi o modernizację boiska przy szkole i inne planowane zadania? 
Na stronie internetowej w BIP, gdzie są zamieszczone przetargi, są tylko trzy pozycje, w 
których nie widać, żeby te plany, które w tym sprawozdaniu są, były realizowane. 
Obawiam się, że terminy realizacji tych inwestycji na 2024 są bardzo i to bardzo 
zagrożone. Czy to, co zostało przedstawione, będzie w 100% wykonane w tym roku? 

• Wójt odpowiedział – jest to planowanie, rozpoczęcie będzie w tym roku, ale zakończenie 
będzie w zależności od inwestycji w kolejnych latach. Te zaplanowane inwestycje będą 
zrealizowane, miejmy nadzieję, że zgodnie z harmonogramem. Pieniądze, które Gmina 
otrzymała muszą być rozliczane zgodnie z harmonogramem. 

• Pan Radny Berger zwrócił uwagę, że ze sprawozdania wynika, że kwota rewitalizacji 
centrum Gogołowej, z pierwotnego planu jest powiększona o prawie 80%. Czy jest 
zagrożenie terminowości wykonania tej inwestycji? Kto ją nadzoruje?  

• Pan Wójt odpowiedział – według rozmów z firmą, która dokańcza tę inwestycję, będzie 
ona zakończona i zrealizowana w terminie. Nie widzimy tutaj jak na razie żadnego 
zagrożenia. Nadzoruje wszystkie inwestycje Urząd Gminy. Pan Kierownik Marek Małek 
jest inspektorem z ramienia Urzędu, bardzo cenię sobie pracę Pana Kierownika, jest 
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osobą bardzo wymagającą, bardzo skrupulatną, więc ten nadzór jest wykonywany z 
należytą starannością. 

• Na pytanie Pana Radnego Bergera, czy w związku z tym, że jedna firma już zeszła z tej 
roboty, Gmina uzyska jakieś odszkodowania, bo z pewnością jakieś kary umowne były w 
umowie, Wójt odpowiedział – tak. 

• Kierownik Marek Małek wyjaśnił –  zgodnie z zapisami pierwotnej umowy z firmą AGC, 
Gmina wystąpiła o kary umowne. W tej chwili sprawa jest na etapie postępowania 
sądowego. Czekamy na rozstrzygnięcia. To pewnie będzie długo trwało, jak wszystkie 
sprawy sądowe w Polsce. Odnośnie terminu zakończenia realizacji tej inwestycji - termin 
jest niezagrożony. Odnośnie pozostałych inwestycji, o które Radny wcześniej zapytał – 
Gmina jest w trakcie przygotowania przetargów. W Referacie pracownik od zamówień 
publicznych, opracowuje obecnie przetarg na remont ul. Folwark. Później jest plan na 
ogłoszenie przetargu na ul. Mickiewicza, później na zagospodarowanie terenu przy szkole 
w Połomi i potem dwa zabytki (stara szkoła i zabytkowa plebania w Połomi). Wszystkie te 
przetargi planowane są do ogłoszenia do połowy lipca. Plan jest ambitny, ale trzeba go 
zrealizować. Od poniedziałku jest w referacie nowy pracownik - inspektor ds. inwestycji, 
więc prace referatu pójdą troszkę sprawniej, bo do tej pory pracowałem sam nad 
inwestycjami przez dłuższy okres, i mimo kilku ogłoszeń, naborów na pracownika, nie 
było chętnych na uzupełnienie składu osobowego referatu. 

• Na pytanie Pana Radnego Bergera z czego to wynika, że te ogłoszenia są tak późno 
realizowane, Kierownik Marek Małek odpowiedział – dość późno dostaliśmy promesy, 
potem trzeba było ogłosić przetargi na dokumentacje projektowe. Zadań jest dużo, więc i 
dokumentacji jest sporo. Po przyznaniu promesy jest ogłaszane zapytanie na 
dokumentację projektową. Nie zawsze są chętni na te dokumentacje projektowe, często 
też kwoty są wysokie, więc postępowania są prowadzone ponownie. Np. na 
modernizację infrastruktury przy szkole w Połomi było dwa razy ogłoszone zapytanie i w 
drugim zapytaniu firma o kilkanaście tysięcy zdaje się obniżyła wartość opracowania 
dokumentacji. 

• Pani Kierownik Dorota Rajszys doprecyzowała kwestię samej promesy, otrzymywanej 
przez beneficjentów Programu Polski Ład:  złożenie wniosku do Polskiego Ładu to kilka 
etapów. Najpierw trzeba przez system złożyć wniosek. Później oczekujemy na decyzję. 
Przyznawana jest tak zwana promesa wstępna, ma ona okres tak zwanej "ważności" 
który wynosi 6 lub 9 miesięcy od wystawienia promesy wstępnej. W tym terminie gmina 
musi ogłosić przetarg. Dopiero po skutecznym przeprowadzeniu przetargu i podpisaniu 
umowy z wykonawcą, jest przyznawana promesa właściwa, również z terminem swojej 
ważności. Temat ten ma być szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji 19 czerwca. 

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie, skąd w sprawozdaniu Wójta takie optymistyczne 
prognozy nadwyżek operacyjnych na lata 2025-2030? Czy w przyszłych latach mamy 
zamiar bardzo zacisnąć pasa i nie wykonywać żadnych inwestycji? 

• Głos zabrała Skarbnik Małgorzata Gąsior – w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
planujemy nadwyżkę operacyjną, aby pokrywać z tej nadwyżki rozchody, czyli pokrycie 
spłaty kredytów i pożyczek. Te prognozy i planowania się zmieniają w zależności od tego, 
jakie dochody, jakie wydatki są w poszczególnych latach. Nieraz planujemy budżet, który 
opiera się na deficycie i zakładamy kredyt, na przykład tak jak to jest w tym roku. I nie 
mamy tutaj tej nadwyżki operacyjnej, ani nadwyżki generalnie, tylko będziemy deficyt 
finansować kredytem, a na przyszłe lata zakładamy, że nie będziemy zaciągać już 
kredytów, tylko planujemy nadwyżkę. Ale jak to faktycznie w latach następnych będzie, 
okaże się po wykonaniu danego roku.  
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• Radny Sebastian Berger  zadał pytanie, jaki jest wzrost liczby przedsiębiorstw na terenie 
gminy Mszana? Jego zdaniem zwijamy się, aniżeli się rozwijamy, jeśli chodzi o 
przedsiębiorstwa, które mają działać na terenie gminy Mszana i powinny zastąpić 
zamykane wokół nas zakłady górnicze, które kiedyś stanowiły wpływ do budżetu Gminy. 

• Wójt odpowiedział – na stronie 71 Raportu znajduje się tabela z danymi na temat liczby 
przedsiębiorców w perspektywie kilku lat. W 2018 roku liczba przedsiębiorców wynosiła 
365. W kolejnych latach 377, potem 383, 403, a teraz 406. Można zauważyć wzrost, a nie 
zwijanie. Pozyskiwanie dużych przedsiębiorców jest to złożony temat, jesteśmy gminą 
górniczą, ponosimy skutki eksploatacji górniczej, występują na całym terenie szkody 
górnicze, więc pod tym względem nie jesteśmy gminą atrakcyjną do inwestowania, 
szczególnie z zakresu produkcji. Ale mimo wszystko pojawiają się zainteresowani 
inwestorzy, np. wzdłuż ul. Wodzisławskiej, w obrębie zjazdu autostradowego, pojawili się 
przedsiębiorcy, którzy już w zasadzie zakupili tereny i będą stawiać stacje benzynowe, 
nowe sklepy. Więc mam nadzieję, że jak będą pojawiać się tego typu przedsiębiorcy, to 
za nimi również w ślad będą podążać inni, no i ten rozwój związany z autostradą, 
przyniesie dodatkowe dochody do budżetu. 

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie w temacie przystąpienia Gminy Mszana do prac 
Spółdzielni Energetycznej Nasza Energia. Jak to działa, co z tego Gmina ma, jakie są plany 
na przyszłość, jeśli chodzi o gospodarkę, czy Spółdzielnię Energetyczną? 

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta, Pan Błażej Tatarczyk – Gmina Mszana przystąpiła do 
Spółdzielni Energetycznej w Mszanie, aby realizować działania związane z odnawialnymi 
źródłami energii. Nasza Energia to druga w Polsce Spółdzielnia Energetyczna, na tej 
spółdzielni wzorują się inne, które dopiero są zakładane w Polsce. Więc jesteśmy dumni, 
że mamy na swoim terenie taką spółdzielnię i jesteśmy jej członkiem. Spółdzielnia na 
chwilę obecną bardziej jest ukierunkowana na działania dla mieszkańców, daje 
możliwości lepszego rozliczenia się, jeżeli chodzi o kwestię wyprodukowanej energii z 
paneli fotowoltaicznych. Profity dla Gminy są takie, że we wszelkiego rodzaju konkursach 
jesteśmy dodatkowo punktowani. Będzie to istotne, jeżeli będziemy składać wnioski o 
środki na instalacje OZE. Oprócz tego, że  Gmina należy do Spółdzielni, działa również w 
Zrzeszeniu Klastra Energii, który łączy gminy powiatu wodzisławskiego, bez miasta 
Wodzisław Śląski. Została stworzona strategia Klastra, która jest dokumentem mówiącym 
o kwestiach zabezpieczenia naszego terenu, jeżeli chodzi o sieci przesyłowe, będące 
własnością firmy Tauron. No bo to, że będziemy chcieli pozyskać środki finansowe na 
fotowoltaikę, nic nam nie daje, jeżeli tej energii, którą fotowoltaika wytworzy, nie 
zużyjemy od razu. Ponieważ na naszym terenie sieć Tauronowska jest już na tyle słaba i 
na tyle obciążona, że nie przyjmuje naddatków energii, które pochodzą właśnie z 
odnawialnych źródeł energii i tym samym no nie ma możliwości spożytkowania energii 
pochodzącej z większych farm fotowoltaicznych. Gminy powiatu wodzisławskiego 
przygotowują się poprzez Klaster Energii i Spółdzielnie Energetyczne do rozwiązań, które 
umożliwią przesył tej energii między sobą. 

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie – z jakiej inwestycji, które zamierzamy wykonać w 
przyszłości, Gmina będzie mieć profity, a nie tylko wydatki? 

• Wójt odpowiedział – profity z każdej inwestycji Gmina będzie mieć takie, że poprawiamy 
standard życia naszych mieszkańców. Jako samorząd jesteśmy według statutu 
ukierunkowani na poprawę życia naszych mieszkańców. I takie działania robimy. Niestety, 
wszystkie działania, które wykonujemy, niosą za sobą koszty, np. zatrudnienie opiekuna 
w oddziale przedszkolny, albo dodatkowa lampa na drodze. To nie przyniesie profitów 
materialnych, ale samorząd nie jest ukierunkowany na profity, tylko na służenie 
mieszkańcom i stworzenie odpowiednich warunków do życia. Namacalnym efektem, 
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który może przynieść profity, jeżeli chodzi o inwestycje, to są wszystkie działania 
związane z termomodernizacją. Poprzez działania związane z termomodernizacją 
obniżamy koszty użytkowania budynków. 

• Pan Radny Berger – niektóre samorządy w regionie zainwestowały na przykład w 
kompleksową zmianę oświetlenia ulicznego. Kiedyś, jeszcze będąc radnym, też za tym 
optowałem, żeby przejść na technologię LED. Każdy dzień, każda godzina stosowania 
oświetlenia w technologii LED, to są właśnie te profity. Natomiast nie widzę tutaj takich 
inwestycji, które spowodowałyby, że ma się nam żyć lepiej, ale dla mieszkańców taniej.  

• Wójt przypomniał, że gmina przeprowadziła modernizację oświetlenia na całym terenie 
w 2011 czy 2012 roku. Zostały wymienione wszystkie lampy, w niektórych rejonach 
zostały usunięte lampy, gdy było ich dużo. Przyniosło to oszczędności.  Wtedy jeszcze nie 
było nas stać na oprawy ledowe, które wówczas były bardzo drogie, bo dopiero 
wchodziły na rynek. Zresztą były opinie, że one też nie są sprawne na tyle, ponieważ 
często się psuły całe podzespoły. Myśmy wtedy zdecydowali się na lampy sodowe, z 
możliwością obniżenia jasności w nocy. Byliśmy jedną z pierwszych Gmin, która 
zastosowała takie rozwiązanie. Dzisiaj lampy ledowe wypierają inne lampy. Gmina starała 
się pozyskać środki na taką wymianę, ale niestety taki konkurs nie został ogłoszony. 

• Radny Sebastian Berger poinformował, że dostał od mieszkańców pisma, datowane na 
luty zeszłego roku, gdzie w odpowiedzi na to, aby dokonywać dowieszki lamp w pewnych 
punktach, odpowiedź była z Urzędu, że w 2024 roku planuje się modernizację 
kompleksową oświetlenia ulicznego. Jest połowa roku 2024, a w planach inwestycyjnych 
to nie jest ujęte. Szkoda, bo takie działania mogłyby przynieść oszczędności, może 
niefortunnie ująłem, że profity. O to mi właśnie chodziło, żeby podejmować takie decyzje, 
które dzisiaj będą nas coś kosztować, ale w przyszłości przyniosą oszczędności w kosztach 
utrzymania. Termomodernizacja jest tego typu zabiegiem. Natomiast modernizacja 
oświetlenia ulicznego z 2011 roku, to jest szmat czasu, a technologia mocno się zmieniła.  

• Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk odniósł się do pisma, które zostało wysłane do 
mieszkańców w sprawie oświetlenia. Na ten czas, kiedy zostało skierowane do 
mieszkańców, było zgodne ze stanem faktycznym. Gmina planowała złożyć wniosek w 
ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych na modernizację oświetlenia ulicznego 
w całej gminie. Niestety okazało się, że środki unijne nie są dedykowane dla wymiany 
oświetlenia ulicznego, więc tego wniosku na razie nie zrealizujemy. Szacowana wartość 
wymiany całego oświetlenia na terenie naszej gminy, to jest między 8 a 10 mln zł, z 
przejściem już na LED-owe oświetlenie oraz z montażem specjalnych systemów, nowych 
zegarów pomiarowych oraz systemów przeciwdziałania tak zwanemu peakowi, który 
właśnie powoduje wzrost cen energii, a nie obniżki, mimo iż przechodzi się na 
oświetlenie LED-owe. 

• Radny Piotr Kuczera zabrał głos w kwestii oświetlenia ulicznego – zwracał uwagę w 
Referacie odnośnie załączania i wyłączania lamp. One bardzo szybko się zapalają i długo 
świecą. Bo rano o 4:00 - 4:15 już jest widno, lampy mogą być spokojnie godzinę wcześniej 
wyłączane i godzinę później załączane. Dwie godziny na dobę, razy ponad tysiąc dwieście 
opraw to będzie realna oszczędność dla budżetu. 

• Następnie Pan Radny Kuczera zadał Wójtowi pytanie, w jaki sposób prowadził w 2023 
roku kontrolę nad gospodarką odpadami komunalnymi? Czy pracownicy odpowiedzialni 
informowali o „nadużyciach” na PSZOK, które tam zauważałem i zgłaszałem? 

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta, któremu Wójt zlecił tę sprawę – zostały przez urząd 
podjęte działania w celu uszczelnienia systemu odbioru odpadów na PSZOK. Pierwszym 
etapem uszczelnienia systemu było wprowadzenie Karty PSZOK, która identyfikuje źródło 
odpadów komunalnych. Drugim były kontrole przedsiębiorców pod kątem posiadania 
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umów na odbiór odpadów. Przedsiębiorcy wykazują zawarte umowy z firmami 
odbierającymi od nich odpady oraz przedstawiają faktury. Jesteśmy dalecy od tego, aby 
tych przedsiębiorców ścigać i nękać, bo później znów będą zarzuty, dlaczego spada nam 
ilość przedsiębiorców w gminie. Pan Z-ca dodał, że każdy z przedsiębiorców, którego Pan 
Radny Kuczera wyznaczył do kontroli, został skontrolowany i przedstawił odpowiednie 
dokumenty. Gmina nie ma możliwości wchodzenia głębiej i podejrzewania tych 
przedsiębiorców. 

• Radny Piotr Kuczera – mieszkańcy nie zgadzają się na to, żeby współfinansowali wywóz 
śmieci osobom, które powinny to robić w ramach odrębnej umowy, mając na uwadze, że 
prowadzą przedsiębiorstwo. Mieszkańcy nie wyrażają zgody, żeby współfinansować 
oddawanie przez nich śmieci. 

• Z-ca Wójta – nie mam podstaw twierdzić, żeby któryś z mieszkańców współfinansował, 
ponieważ wszyscy przedsiębiorcy przedstawili nam stosowne umowy oraz faktury 
wynikające z realizacji tych umów na odbiór odpadów. 

Doszło do polemiki.  
Następnie głos zabierali: 

• Radny Alojzy Wita ocenił negatywnie bardzo dużą ilość lamp na parkingu za urzędem 
gminy.  Następnie zadał pytanie czy była konieczność zatrudniania nowego pracownika 
do referatu Inwestycji, może wystarczyło kogoś przeszkolić, byłoby to tańsze, a sytuacja 
budżetu nie jest dobra i brakuje inwestorów.  

• Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Pani Joanna Szymańska – tak, pracownik w 
Referacie Planowania i Inwestycji jest bardzo potrzebny, do realizacji inwestycji 
planowanych przez Gminę. Żeby być inspektorem i móc pełnić jakieś funkcje w 
budownictwie, należy posiadać uprawnienia budowlane. Nowy pracownik w Referacie 
był bardzo potrzebny, Pan Małek pracował od dłuższego czasu sam. Pani Kierownik 
Aleksandra Tkocz przeszła w miesiącu lutym na emeryturę i od tamtego okresu były 
ogłaszane nabory na inspektora, dlatego że Pan Marek, który pełnił funkcję inspektora do 
tej pory, został awansowany na stanowisko Kierownika. A więc Pan Marek Małek, jako 
Kierownik pełnił również funkcję inspektora nadzoru nad inwestycjami, jednoosobowo, 
dlatego, że nikt inny w tym referacie nie posiada kwalifikacji do pełnienia również funkcji 
inspektora nadzoru. Dlatego jest taka potrzeba, aby w tym referacie pracował również 
drugi pracownik z uprawnieniami w zakresie budownictwa. Nowy pracownik został 
przyjęty od poniedziałku, 17 czerwca. 

Doszło do dalszej polemiki. 
Następnie pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera, w sprawie planowanego remontu ul. Folwark – jak daleko są 
posunięte prace? Czy jest już wykonany projekt? Czy są zgody wszystkich mieszkańców? 
Na jakich zasadach będzie remontowana droga, jeżeli nie będzie zgody mieszkańców, 
którzy są właścicielami? Żeby się nie okazało, że mamy wszystko przygotowane, przetarg 
będzie rozstrzygnięty i później się okaże, że ktoś zablokuje to i nie zrobimy tej inwestycji, 
i wszystkie dotychczasowe działania pójdą po prostu w nic. 

• Odpowiedzi udzielił Kierownik Marek Małek – obecnie jest opracowana dokumentacja 
projektowa i przygotowywany przetarg. Chciałbym to jak najszybciej ogłosić. Na pytanie 
o ewentualne problemy, Pan Małek odpowiedział, że dotychczas realizowaliśmy tyle 
różnych inwestycji i udawało się je przeprowadzać, więc nie podziela obaw Radnego. 
Ludzie czekają na tą inwestycję i mamy nadzieję, że przebiegnie sprawnie. Nie jest ona 
jakaś lokalizacyjnie skomplikowana. Dużo trudniejszy był remont ciągu komunikacyjnego 
w Mszanie, a również żeśmy ten remont przeprowadzili. Zawsze realizujemy, starając się 
spełnić potrzeby mieszkańców. 
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• Pan Radny Kuczera – są grunty prywatne na tej drodze, więc pytam, czy są zgody, czy 
wszystko jest załatwiane na tip top. Żeby później nie okazało się, że ktoś zablokuje nam 
inwestycję. 

• Kierownik Marek Małek – jest to remont, idziemy po istniejącym śladzie drogi, więc nie 
przewidujemy takich problemów, żeby ktoś miał zablokować ten remont. 

• Radny Piotr Kuczera zapytał, dlaczego nie ukazała się w Wieściach Gminnych i na stronie 
internetowej umowa użyczenia nieruchomości, jeżeli chodzi o zagospodarowanie terenu 
przy Urzędzie Gminy Mszana, o co wnioskował? Ponowił prośbę, żeby ten dokument,  
udostępnić na stronie internetowej Urzędu Gminy i w Wieściach Gminnych, wraz z 
mapkami. 

• Radny Alojzy Wita wyraził zdanie, że być może w komisji przetargowej mogłoby być 
dwóch, trzech radnych i zapoznaliby się na przykład ze specyfikacją, aby Radni wiedzieli, 
jaka będzie grubość asfaltu, jakie będą drzwi montowane, jakie kafelki na jakim kleju, 
jakie klamki, bo to się potem wszystko rozsypuje. Remiza strażacka, klub sportowy, scena 
plenerowa chyba z 30 razy poprawiana. Tak nie powinno być. 

• Kierownik Marek Małek odpowiedział – nie są to moje kompetencje, żeby wyznaczać 
skład komisji przetargowej. Zamawiającym jest Pan Wójt, więc jeżeli Pan Wójt wyda takie 
dyrektywy, żeby radni, którzy chcą być w komisji przetargowej byli w komisji, to jak 
najbardziej. Dokumenty są wszystkie jawne. Tylko firmom zewnętrznym nie ujawniamy 
kosztorysów inwestorskich. 

• Radny Alojzy Wita stwierdził, że nie chce być w komisji przetargowej.  
Doszło do polemiki w sprawie komisji przetargowej, obrzeży przy ul. Folwark i środków z 
bonusu frekwencyjnego.   

• Kierownik Marek Małek podał informacje dot. remontu ul. Folwark – nawierzchnia w 
szerokości 3,5 metra z poszerzeniami na łukach, na zakrętach, na skrzyżowaniach, 
zakończone z dwóch stron krawężnikami najazdowymi. Przy poszerzeniach będzie też 
pobocze utwardzone w granicie, w kostce, no i pobocze też w innych miejscach w 
nawierzchni kamiennej. 

• Do wypowiedzi Radnego Alojzego Wita odniósł się Wójt Mirosław Szymanek – jeżeli 
chodzi o kwestie związane z ogłoszeniem przetargu i z rozstrzygnięciem przetargu, 
wszystko realizujemy zgodnie z obowiązującymi przepisami. Dokładamy należytej 
staranności, żeby materiały, z których są wykonywane nasze inwestycje, były zawsze 
dobrej jakości.  

Doszło do polemiki. Dalej głos zabierali: 

• Na pytanie Radnego Łucjana Marek, czy ulica Folwark jest cała gminna, czy część jeszcze 
stanowią grunty prywatne, czy jest przejęta przez Gminę, Kierownik Marek Małek 
odpowiedział – część jest gminnych działek, a część jest prywatnych. Ale to nie 
przeszkadza prowadzić inwestycji, gdyż  była tam droga ustanowiona i możemy działać 
na zasadzie tego przepisu. 

• Radny Łucjan Marek stwierdził, że to bardzo dobrze, że będzie zrealizowany remont ulicy 
Folwark, ale co powiedzą mieszkańcy z drogi naprzeciwko stodoły. Też są tam dziury i też 
jest to droga prywatna i już się tam kłócą. Będą pretensje, że nam drogę remontują, a im 
nie. 

• Kierownik Marek Małek odpowiedział – nie da się wyremontować w krótkim czasie 
wszystkiego. Po kolei realizujemy te remonty. Teraz jest ul. Folwark w Połomi, ul. 
Mickiewicza w Mszanie. Myślę, że w przyszłych latach będą realizowane kolejne 
inwestycje i kolejne drogi mogą być wyremontowane. Nie da się wszystkich dróg 
wyremontować, bo ten budżet musiałby być dużo większy i więcej pracowników by 
musiało być. 
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• Z-ca Wójta w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Łucjana Marka dodał, że trzeba 
rozróżnić kategorie dróg. Folwark jest drogą o kategorii drogi publicznej, ze względu na 
to, że jest drogą przelotową, drogą komunikującą, łączącą dwa odcinki drogi powiatowej. 
Tamta droga naprzeciwko stodoły jest drogą wewnętrzną, dodatkowo też nie jest drogą 
gminną, a ulica Folwark jest typowo klasyfikowana jako publiczna gminna droga. 
Składając wnioski o dotacje na takie drogi, jak w przypadku Folwarku, czy w przypadku 
Akacjowej, które łączą na przykład dwie drogi powiatowe są szanse na otrzymanie 
dodatkowych punktów. 

• Radny Łucjan Marek podziękował za wyjaśnienie. 

• Radny Piotr Kuczera zapytał, jaką kategorię ma odnoga ulicy Skrzyszowskiej, bo nie jest 
przelotowa, jest po prostu ślepą ulicą, a jest wyremontowana, asfalt został położony. 

• Z-ca Wójta odpowiedział – odnoga Skrzyszowskiej jest drogą wewnętrzną, będącą w 
zarządzie Gminy Mszana. 

Wynikła polemika. 
Więcej pytań nie było. Przewodniczący Rady zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego. 

Pkt. 9. Wotum zaufania 
Prowadzący obrady poinformował, że uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi wotum 
zaufania rada podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady.   
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Mszana 
wotum zaufania za 2023 rok i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: Wotum zaufania dla Wójta Gminy. 

Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10): Paulina Antończyk, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, Marek Kotula, Marek 
Liśnikowski, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny 
PRZECIW (5): Sebastian Berger, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Łucjan Marek, Alojzy Wita 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNI (0) 
Uchwała Nr II/15/2024 została podjęta. 

Pkt. 10. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego 
Rozpoczynając kolejny punkt obrad, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok oraz sprawozdania finansowe zostały w 
ustawowych terminach Radzie Gminy i Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  Sprawozdania były 
tematem analizy Komisji Rewizyjnej w dniu 28 maja br. oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury 
w dniu 22 maja br. 
Opinie do sprawozdań finansowego przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pani Wioleta Szotek – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
- Pan Piotr Gonsior – Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury – opinia stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
Sprawozdania zostały również pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową. Opinię RIO wyrażoną w Uchwale Nr 4200/IV/72/2024 z dnia 23 kwietnia 
2024 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Mszana sprawozdaniu z 
wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego odczytał 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Piotr Gonsior. Opinia stanowi załącznik nr 6 
do protokołu. 
 
Nie było pytań i uwag. 
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Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie.  
Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Mszana za 2023 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mszana za 2023 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10): Paulina Antończyk, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, Marek Kotula, Marek 
Liśnikowski, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny 
PRZECIW (5) 
Sebastian Berger, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Łucjan Marek, Alojzy Wita 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
Uchwała Nr II/16/2024 została podjęta. 

Pkt. 11. Absolutorium 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad, tj. absolutorium dla Wójta. 
Przewodniczący RG poinformował, że wpłynął do niego wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 28 
maja 2024 r. o udzielenie Wójtowi Gminy Mszana absolutorium za 2023 rok. Wniosek 
odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Wioleta Szotek. Wniosek Komisja 
sformułowała na podstawie przeprowadzonego głosowania, w wyniku którego komisja 4 
głosami „za”, przy 1 „przeciw” opowiedziała się za udzieleniu absolutorium Wójtowi Gminy 
za rok 2023. 
Prowadzący obrady poinformował, że wniosek został wysłany do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach w celu zaopiniowania.  Odczytał pozytywną Uchwałę Nr 
4200/IV/95/2024 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Katowicach z dnia 31 maja 2024 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej. 
Opinia RIO stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie absolutorium Radni otrzymali w materiałach. Przewodniczący 
podał, że uchwałę tę rada podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
rady. 
Nie było pytań i uwag. 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie.  
Głosowano w sprawie: Absolutorium dla Wójta Gminy. 

Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10): Paulina Antończyk, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, Marek Kotula, Marek 
Liśnikowski, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny 
PRZECIW (5): Sebastian Berger, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Łucjan Marek, Alojzy Wita 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
Uchwała Nr Nr II/17/2024 została podjęta. 

 
Po udzieleniu absolutorium Przewodniczący Rady Gminy wręczył Wójtowi kwiaty i złożył 
gratulacje. Pan Wójt złożył podziękowania współpracownikom z kadry zarządzającej, 
kierownikom i pracownikom urzędu, dyrektorom jednostek gminnych i radnym.  
Prowadzący obrady ogłosił 5 minut przerwy. Obrady wznowiono ok. godz. 17.45. 
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Pkt. 12. Podj ęcie uchwał 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 

• a/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2024, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 22 
maja br.  
Opinię do projektu przedstawił przewodniczący tej komisji, Pan Piotr Gonsior: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący podał, że projekt był również konsultowany z organizacjami pozarządowymi 
i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Konsultacje  przeprowadzono w dniach 
od 28.05.2024r.  do 31.05.2024 r. W trakcie konsultacji nie wpłynął żaden wniosek dotyczący 
ww. tematu. 
Nie było pytań i uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2024 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Alojzy Wita 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
Uchwała Nr II/18/2024 została podjęta.  
 

• b/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 22 
maja br.  
Opinię do projektu przedstawił przewodniczący tej komisji, Pan Piotr Gonsior: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Nie było pytań i uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Alojzy Wita 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
Uchwała Nr II/19/2024 została podjęta.  
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• c/ wskazania dwóch radnych do udziału w pracach komisji opiniującej wnioski o 

przyznanie Nagród Gminy Mszana za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej 

i upowszechniania kultury, 

Prowadzący obrady poinformował, że zgodnie z uchwałą nr XXXVII/255/2021 Rady Gminy 
Mszana z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania Nagród Gminy Mszana za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej i 
upowszechniania kultury, wnioski o nagrody powinny zostać zaopiniowane przez powołaną 
do tego celu przez Wójta Gminy Komisję. W skład komisji wchodzi m.in. dwóch radnych. W 
związku z nową kadencją Rady należy wskazać radnych do pracy w tej komisji.  
Zgłoszono kandydatury: 
- Radny Roman Bura – wyraził zgodę 
- Radna Marta Cieślik – wyraziła zgodę. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Prowadzący obrady odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 

wskazania dwóch radnych do udziału w pracach komisji opiniującej wnioski o przyznanie 

Nagród Gminy Mszana za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej i 

upowszechniania kultury 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne:  
ZA (15): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Alojzy Wita 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
Uchwała Nr II/20/2024 została podjęta.  
 

• d/ wskazania dwóch radnych do udziału w pracach komisji opiniującej wnioski o 

przyznanie Nagród Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe, 

Prowadzący obrady poinformował, że zgodnie z uchwałą nr XXXVII/256/2021 w sprawie 
określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania Nagród Gminy Mszana za 
osiągnięte wyniki sportowe, wnioski o nagrody powinny zostać zaopiniowane przez 
powołaną do tego celu przez Wójta Gminy Komisję. W skład komisji wchodzi m.in. dwóch 
radnych. W związku z nową kadencją Rady należy wskazać radnych do pracy w tej komisji. 
Zgłoszono kandydatury: 
- Radna Ewa Wawrzyczny – wyraziła zgodę 
- Radny Alojzy Wita – nie wyraził zgody 
- Radna Ilona Mura – wyraziła zgodę. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
Prowadzący obrady odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 

wskazania dwóch radnych do udziału w pracach komisji opiniującej wnioski o przyznanie 

Nagród Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
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ZA (15): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Alojzy Wita 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
Uchwała Nr II/21/2024 została podjęta. 

 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku obrad i przeszedł do 
kolejnego.  

Pkt. 13. Sprawozdanie Wójta z działalno ści w okresie mi ędzysesyjnym  
Informacja Wójta o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 
8 do protokołu.  
Informacja z odbytych przez Wójta spotkań i działań w okresie od  3 maja 2024 r. – 18 
czerwca 2024 r. stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Pytania do sprawozdań zadawali: 

• Pan Radny Kuczera – czego dotyczyło spotkanie z Panem Dyrektorem GOS-u i Panią 
Dyrektor GOKiR Mszana? 

• Wójt odpowiedział – Pan Dyrektor GOS-u przyszedł w sprawie organizacji wakacji oraz  
przyniósł pismo na temat wynajmu pomieszczeń dla nowego lekarza, który 
prawdopodobnie zacznie funkcjonować od 1 sierpnia. Poprosiłem Pana Dyrektora, żeby 
zorganizował spotkanie, żebym się mógł spotkać z lekarzem, dowiedzieć się, jaki ma 
kontrakt. Nie wiem, czy będzie dwóch lekarzy czy jeden. Muszę się spotkać, to spotkanie 
ma się odbyć w przyszłym tygodniu. 

• Pan Radny  Kuczera przypomniał, że mieszkańcy prosili wielokrotnie, żeby lekarz był 
również dostępny przynajmniej raz, dwa razy w tygodniu po południu. Proszę to mieć na 
uwadze, jak będą rozmowy prowadzone, żeby ten temat poruszać. 

• Pan Wójt odpowiedział – niestety, jako samorząd, raczej nie mamy wpływu na to, o 
której lekarz przyjmuje. Możemy jedynie rozmawiać, proponować. 

• Na pytanie Radnego Piotra Kuczera o spotkania z Panem Dyrektorem Badajem Pan Wójt 
odpowiedział – było to spotkanie, aby poznać Pana Dyrektora, po tym, jak nastąpiła 
zmiana w Jastrzębskiej Spółce Węglowej, jeżeli chodzi o kadrę zarządzającą. Pojechaliśmy, 
aby przedstawić nasze tematy wspólne, związane z działalnością górniczą i relacjami z 
samorządem. Potem było jeszcze drugie spotkanie, gdzie rozmawialiśmy na temat szkód 
górniczych i innych problemów na terenie naszej gminy. 

• Radny Piotra Kuczera przypomniał, że jest z kopalnią temat, ponieważ mieszkańcy ul. 
Dworskiej mają swoje areały pod zalewiskiem, za które nie dostali jeszcze odszkodowania, 
i nie zostały wykupione. Oni w dalszym ciągu czekają, żeby nastąpiła jakaś wypłata tych 
terenów, bo z tego nie mają nic, to jest zalane wodą. Radny poprosił, aby te kwestie 
poruszać w rozmowach.  

• Radny Alojzy Wita zadał pytania: 
 – czy były poruszane tematy wysokości sypania hałd tzw. rzędnej oraz partycypacji w 
budowaniu chodników na drogach, gdzie są szkody górnicze? Należałoby się tu spotkać z 
tymi panami z tej kopalni. 
– czy spotkanie w Wiśle miało charakter prywatny, był Pan tam busem gminnym, panie 
były zadowolone, dostały kwiaty, czy to było z funduszu Wójta? 
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• Pan Wójt odpowiedział – nie przypominam sobie, żeby Pan kiedyś zorganizował 
spotkanie z Dyrektorem z JSW albo z pracownikami. Jeśli chodzi o kwestie rzędnych – 
obecnie dyrektorzy podkreślają, że w związku z transformacją górniczą, która jest 
przeprowadzana w Polsce, zmieniły się też zasady działalności poszczególnych kopalń. 
Kopalnia mówi, że boryka się z problemami, jeżeli chodzi o kamień kopalniany, bo my np. 
chcieliśmy zwrócić uwagę na to, żeby zamknąć daną, załóżmy inwestycję, którą tam 
prowadzą, żeby to nie było tak, że tu troszeczkę dosypują kamienia, tam dosypują 
kamienia. Bo mamy dzisiaj takie miejsca, na przykład na Szybach Zachodnich, gdzie jest 
prowadzona inwestycja tak zwana krajobrazowa. Podobnie jest na Pochwaciu, więc są to 
takie problemy, które staramy się w jakiś sposób rozwiązywać. Oprócz tego wokół ronda 
też jest jeszcze niedokończona inwestycja, więc jeździmy i prosimy, żeby jakoś 
usystematyzować te działania. Mam nadzieję, że uda się coś wypracować z nową 
dyrekcją. Na pytanie o wyjazd do Wisły Pan Wójt odpowiedział – jeżeli jestem zaproszony 
jako Wójt Gminy Mszana na różne spotkania, wiadomo, że korzystam z mojego mandatu, 
który mnie upoważnia do tego, żeby wziąć samochód służbowy i pojechać. Tak samo 
mam fundusz reprezentacyjny, z którego są zakupywane kwiaty. 

• Radny Alojzy Wita poruszył tematy do rozmów z kopalnią: ulica Podgórna tragiczna, 
sytuacja w zalewisku, ul. Dworska tragiczna, co będzie z budową chodników? 

• Przewodniczący Rady poprosił Radnego o sprecyzowanie pytań, a nie rzucanie oskarżeń.  
Doszło do polemiki. Dalej pytania zadawali: 

• Radny Sebastian Berger – co było poruszone na spotkaniu z właścicielem firmy 
EnergoBud? 

• Pan Wójt odpowiedział – rozmowy dotyczyły zakresu inwestycji, jaki jest zrealizowany w 
danym momencie, a także kwestii płatności.  

• Radny Sebastian Berger zgłosił uwagę, że sprawozdania, które Wójt przedstawia, nie 
można do końca nazwać sprawozdaniem, bowiem jest to tylko wyszczególniony sam 
zbiór spotkań, natomiast w sprawozdaniu powinien być też określony rodzaj tego 
spotkania oraz cel i opis wydarzenia, co tam zostało dla Gminy ustalone, jakie to miało 
skutki. Dobrze, gdyby w sprawdzaniu z działalności było wskazane, co przyniosło dane 
spotkanie, jaka umowa została podpisana, ile wydatkowano środków w związku z tym w 
okresie międzysesyjnym. Jeśli było podwójne spotkanie z firmą, to chciałbym wiedzieć, 
czy był jakiś harmonogram zadań przedstawiony, co zostało jakoś cząstkowo odebrane, o 
jakie chodzi kwestie płatności. Sprawozdanie powinno wyglądać tak, żeby radni mieli 
wiedzę o głównych wydarzeniach z działalności. 

• Pan Wójt odpowiedział – to jest Pana subiektywne odczucie, ja składam sprawozdanie w 
taki sposób, jaki uważam za stosowne i ono wyczerpuje wszystkie znamiona 
sprawozdania. A Pan zawsze może dopytać i jeżeli jestem w stanie Panu odpowiedzieć, 
zawsze odpowiadam. 

• Na pytanie Pana Radnego Bergera, co było poruszane, jaki zakres robót był omawiany, na 
spotkaniach z szefostwem firmy, która realizuje inwestycję w Gogołowej i ile w miesiącu 
maju Gmina zapłaciła, Pan Wójt odpowiedział – odpowiem na kolejnym posiedzeniu. 

Doszło do pokrzykiwań i polemiki między Przewodniczącym Rady, a Radnym Alojzym Wita. 
Przewodniczący odebrał Radnemu głos, wyłączając mu mikrofon. 
Dalej pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera o rewitalizację centrum Gogołowej – jeżeli spotkania były, mówimy 
o płatnościach, to oczekujemy odpowiedzi. 

• Odpowiedź Wójta – prezes firmy prowadził rozmowy, czy jesteśmy w stanie zapłacić za 
fakturę, która została wystawiona. 
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• Na pytanie, na jaką kwotę opiewała faktura odpowiedzi udzielił  Kierownik Marek Małek 
– 946.261,73 zł.  

• Radny Sebastian Berger zaproponował, aby zobaczyć sprawozdania wójtów z innych 
gmin – tam są konkrety, a nie ciąg spotkań. Między sesjami były spotkania, na których 
Pan Wójt reprezentował Gminę. Pan Wójt, zgodnie ze statutem jest zobowiązany 
poinformować Radnych na każdej sesji z działalności Wójta między sesjami. 
Sprawozdanie powinno składać się z określenia miejsca, celu, sposobu, ja potrzebuję 
tylko sprawozdanie z konkretnych rzeczy, które się w Gminie dzieją. Nie z udziału w 
urodzinach. 

• Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski – ma Pan prawo do uwag, ale mnie to 
akurat interesuje, co Pan Wójt przekazuje. Pan ma prawo do swojej opinii, ja też mam 
prawo do swojej opinii.  

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie o spotkanie w Międzygminnym Związku 
Komunikacji. Czego dotyczyło, jakie tematy były tam omawiane? I czy to spotkanie będzie 
miało jakiś pozytywny skutek, co do uczniów w przyszłym roku szkolnym? Chodzi mi 
głównie o sołectwa Połomia i Gogołowa, czy stan komunikacji w tych sołectwach 
znacząco się poprawi? A jeżeli nie, to prosiłbym, żeby przy najbliższej okazji, gdy Pan 
Wójt będzie wraz z Panem Radnym Burą na spotkaniu delegatów, ten temat podjąć. 
Mszana jest dobrze skomunikowana, przez gminę Mszana przejeżdżają dwie linie, ul. 
Wodzisławską i ul. 1 Maja. Natomiast w sołectwach Gogołowa i Połomia kursy można 
policzyć na palcach dwóch rąk. 

• Odpowiedź Pana Wójta – jeżeli chodzi o komunikację, to w ciągu ostatnich lat 
próbowaliśmy dołożyć autobusy i były takie autobusy, nawet późnowieczorne. Następnie 
były sprawdzane napełnienia. I okazało się, że jedzie nimi kilka osób. Są to zbyt duże 
koszty, aby takie linie utrzymywać. Ponadto na dołożenie linii musi się zgodzić Miasto 
Jastrzębie, żeby na ich terenie za te kilometry płacić. Gmina musi też płacić za 
wozokilometry w Wodzisławiu, ponieważ to miasto nie płaci za komunikację w ramach 
MZK. To są bardzo trudne tematy. Zdarzało się, że mieszkańcy prosili, aby jakoś te linie 
dopasować do poszczególnych lekcji i jak tylko była możliwość, to tak zawsze starano się 
dopasować. Jak na razie nie ma sygnałów, że te linie są niewystarczające. Dowożą dzieci 
do szkół i to jest pierwszym, najważniejszym zadaniem. Jeżeli chodzi o linie w Mszanie, 
tak się składa, że kursuje tutaj linia pomiędzy Wodzisławem, Jastrzębiem i Rybnikiem i  
jako Mszana z tego korzystamy. Chciałem kiedyś wymóc zmniejszenie liczby kursów, żeby 
nie płacić tak dużo za te kilometry, ale jest to raczej niemożliwe do przeforsowania w 
MZK. 

• Pan Wójt zwrócił następnie uwagę, że w jego sprawozdaniu nie było spotkania w MZK, 
bo takie w okresie międzysesyjnym się nie odbyło. Odbyło się spotkanie w 
Międzygminnym Związku Wodociągów i Kanalizacji. 

• Pan Radny Berger przeprosił i zapytał, jakie były tematy omawiane na spotkaniu MZWiK. 

• Pan Wójt odpowiedział – na posiedzeniu Zarządu MZWiK opiniowane były uchwały na 
zgromadzenie delegatów MZWiK. 

• Radny Alojzy Wita nawiązał do tematu komunikacji. Zwrócił uwagę, że temat autobusów 
w Połomi toczy się już od dziesięcioleci. Uczniowie mają problem dostać się do Rybnika, 
czy do Jastrzębia do szkół zawodowych. 

Więcej pytań do sprawozdań nie było.  

Pkt. 14. Wolne wnioski i zapytania 
Przewodniczący poinformował o korespondencji, która wpłynęła do Rady Gminy: 
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− Do Przewodniczącego Rady wpłynęło zgłoszenie o powstaniu Klubu Radnych pn. 
„Radni dla mieszkańców”, w skład klubu wchodzą radni: Berger Sebastian, Kruczek 
Barbara, Marek Łucjan. Przewodniczącym Klubu został Berger Sebastian. 

Przewodniczący poinformował, że zgłoszenie spełnia wymogi określone w  § 48. Statutu 
Gminy Mszana. W przypadku utworzenia klubu radnych po powołaniu Komisji Rewizyjnej 
oraz Komisji Skarg Wniosków i Petycji, składy tych Komisji powiększają się o przedstawiciela 
tego klubu, o ile taki przedstawiciel nie jest już członkiem Komisji. Regulują to § 56. ust. 2 
oraz  § 70.  ust. 2. Statutu Gminy Mszana. 
Prowadzący obrady podał, że w Komisji Skarg Wniosków i Petycji są obecni przedstawiciele 
Klubu. Poinformował Przewodniczącego Klubu, że Klub ma prawo zgłosić przedstawiciela do 
Komisji Rewizyjnej i poprosił o pisemne zgłoszenie przed kolejną sesją, kto będzie 
przedstawicielem Klubu w Komisji Rewizyjnej. 

− Wpłynęło pismo z Ruchu Autonomii Śląska w sprawie ewentualnego podjęcia przez 
Radę Gminy apelu do prezydenta o podpisanie ustawy z dnia 26 kwietnia 2024 r. o 
zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz języku regionalnym 
oraz niektórych innych ustaw. 

Przewodniczący poinformował, że 29 maja 2024 Prezydent Andrzej Duda odmówił 
podpisania tej ustawy i przekazał Sejmowi ustawę do ponownego rozpatrzenia. 
Przewodniczący zadał pytanie, czy Radni wyrażają wolę procedowania tego tematu, czy 
skierować pismo pod obrady Komisji Spraw Społecznych? 
Radni przez podniesienie ręki przegłosowali skierowanie pisma pod obrady Komisji Spraw 
Społecznych. Głosowało 15 radnych, było 14 głosów „za”, 1 „wstrzymujący się”. 
 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Radna Barbara Kruczek – ostatnio firma zbierała odpady wielkogabarytowe. I nie 
pozbierała wszystkich tych odpadów, na przykład były to drzwi. Sygnalizowali to 
mieszkańcy. Niestety, ten odpad nie jest kwalifikowany do odpadu wielkogabarytowego, 
ale o tym mieszkańcy nie wiedzą i były takie sporadyczne przypadki, że wystawili drzwi. 
Jeśli współpraca z firmą Eco Glob układa się bardzo dobrze, firma mogła te drzwi zabrać, 
chyba by się nic nie stało. Bo to były sporadyczne przypadki. 

• Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że tych „sporadycznych” przypadków było sporo, bo to nie 
tylko były drzwi, ale również umywalki, muszle klozetowe i inne rzeczy, które są 
odpadem remontowo-budowlanym. W ogłoszeniu na stronie urzędowej było 
wyszczególnione, co można wystawić, a których odpadów nie wystawia się. 

• Głos zabrał Pan Wójt – ja Panią rozumiem, bo to ma sens. Ale to, co jest 
wielkogabarytem, określają przepisy. Możemy tylko zwrócić uwagę jeszcze bardziej, żeby 
ta informacja dotarła do mieszkańców, co możemy odbierać, a co nie, jeżeli chodzi o 
wielkogabaryty. Decyzją Radnych w przyszłym roku zbiórki wielkogabarytów nie będzie, 
ale gdyby była, moglibyśmy na przykład zmienić regulamin i poszerzyć to np. o elementy 
związane ze stolarką okienną, czy drzwiową. Dla mieszkańców byłoby to na pewno 
wygodne. Osobiście też jestem za tym, żeby mieszkańcy mogli oddać wszystkie 
wielkogabaryty, których chcą się pozbyć, zarówno meble, jak i inne. 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie Wójtowi, czy to prawda, że po zakończonym remoncie 
w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Połomi, pracownicy szkoły i nie tylko, sprzątali po 
firmie, która robiła remont? Czy w tej sprawie rozmawiał Pan z Panią Dyrektor Szkoły, 
żeby posprzątać po firmie? 

• Pan Wójt odpowiedział – była presja czasu i podobnie jak w Szkole Podstawowej w 
Mszanie, gdzie wcześniej był remont, tak i w Połomi, przyszli nauczyciele i osoby, które w 
jakiś sposób chciały pomóc, aby było czyściej, i szybciej, by w dobrych warunkach mogły 



 23 

odbywać się zajęcia. Wiem, że nauczyciele również zaangażowali się w to i pomogli. Było 
wszystko sprzątane w ramach pracy gospodarczej. 

• Radny Piotr Kuczera odnośnie inwestycji w Gogołowej zapytał, czy na dzień dzisiejszy 
realizacja tego zadania przebiega zgodnie z harmonogramem i czy są przewidziane jakieś 
dodatkowe płatności? 

• Odpowiedzi udzielił Kierownik Marek Małek – na dzień dzisiejszy jest inwestycja 
prowadzona zgodnie z harmonogramem, zapewne do końca realizacji wystąpią jakieś 
roboty dodatkowe. Na każdej takiej inwestycji mogą wystąpić roboty dodatkowe. Z 
dodatkowymi robotami wiążą się dodatkowe płatności, na każdej inwestycji trzeba mieć 
takie założenie. Mamy tam rozliczenie kosztorysowe, więc może być różnica w obmiarach. 
To jest bardzo prawdopodobne, jak na każdej inwestycji. Ja uważam, że na każdej 
inwestycji powinno być założenie takie 10% rezerwy finansowej. Jeżeli coś wyskoczy, 
wtedy nie ma problemu, a jeżeli nie wyskoczą dodatkowe prace, wtedy pieniądze 
wracają do budżetu i zasilają nową inwestycję. 

• Radny Piotr Kuczera wystąpił z prośbą mieszkańców odnogi ul. Wolności. To jest droga 
dojazdowa do pól, z wyjazdem u góry na moście nad autostradą. Chodzi o początek tej 
drogi. Czy mieszkańcy mogą liczyć się na pomoc ze strony Urzędu Gminy, żeby tam 
wysypać zdrapką przynajmniej ten odcinek około 80 metrów. Ale wysypać zdrapką, a nie 
tym, co tam było przywiezione półtora miesiąca temu i koparka została posłana, żeby to 
sprzątnąć, bo to nie była zdrapka, to było błoto wymieszane z kamieniem, bo byłem tam i 
widziałem. Proszę się tą sprawą zająć, aczkolwiek jest tam pewien szkopuł, bo 
mieszkaniec, który mieszka poniżej i ma rację, prosi i zgodzi się na to, że można to tam 
zrobić, pomóc tym mieszkańcom, ale żeby z jego strony były korytka, żeby ta woda, która 
spływa z góry nie zalewała mu posesji, nie nanosiła błota na podwórko, które jest 
wysypane kamieniem, ale ukierunkowana była do rowu melioracyjnego, który jest przy 
drodze wojewódzkiej. 

• W tej sprawie głos zabrał Z-ca Wójta – jakieś dwa miesiące, półtorej miesiąca temu, 
podjęliśmy działania, celem wysypania tego odcinka, poprawy jego stanu zdrapką 
asfaltową, którą posiadamy składowaną w rejonie ul. Ks. Tuskera. Było to na interwencję 
właśnie mieszkańca, który mieszka poniżej. Nie wyraził zgody na utwardzenie tego 
odcinka, ponieważ twierdzi, że to wszystko będzie muliło mu do posesji. Więc przegonił 
nas. Co do kwestii korytek, to myślę, że raczej w tym kierunku nie będziemy szli, 
ponieważ są to budynki, które są na przebiegu linii CPK, więc wszelkiego rodzaju 
inwestowanie w ten teren jest bezzasadne. Musimy patrzeć racjonalnie, jeżeli tam będzie 
przechodziła kolej, to nie ma sensu wykonywać drogi w lepszym standardzie po to, aby za 
chwilę została rozebrana. 

• Radny Piotr Kuczera – decyzja o budowie CPK może trwać 10 lat, czy ci ludzie 10 lat mają 
w tym błocie jeździć? Tam nie była zdrapka asfaltowa, tam był kamień wymieszany z 
błotem. Mam zdjęcia i mieszkaniec też te zdjęcia ma. Więc oni czekają na to. Korytka 
przecież może są gdzieś z odzysku, tego tam nie ma dużo, a można by im tam pomóc, bo 
droga jest fatalna. 

• Z-ca Wójta odpowiedział – też jestem za tym jak najbardziej, żeby mieszkańcom pomóc. 
Dlatego została wysypana zdrapka. Materiał mamy taki jaki mamy i to jest materiał z 
kamieniem, a nie z błotem. Jest tam kamień żółty, bo jest to po prostu wyciągnięta 
podbudowa z ulicy, która była tutaj przebudowywana – ul. Mickiewicza, Kopernika, 
Konopnickiej i tym materiałem dysponujemy. Uważam, że jeżeli ten materiał by się 
uwałował, byłby idealnym materiałem, poprawiającym stan przejezdności, szczególnie, 
chodzi tutaj o zasypanie tych dziur. Jeżeli będę posiadał lepszej jakości frez, wtedy można 
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by było przesypać lepszym frezem, ale na chwilę obecną posiadam taki, a nie inny 
materiał i o tym mieszkańcy byli informowani. 

• Radna Wioleta Szotek: 
– poprosiła o kolejne przycięcie gałęzi wzdłuż ul. Wiejskiej, bo niektóre już zachodzą na 
chodnik. Druga sprawa to sprawa oświetlenia – po większych ulewach znowu się robi to, 
co się robiło kiedyś, że wyłącza się chyba bezpiecznik i mieszkańcy są kilka tygodni bez 
oświetlenia ulicznego. To jest odcinek ul. Wiejskiej od skrzyżowania.  
– kolejna prośba mieszkańców, żeby informować, kiedy jest PSZOK nieczynny. Było tak 
ostatnio w sobotę, że informacja poszła dwie, czy trzy godziny dopiero przed i 
mieszkańcy nie wiedzieli, że PSZOK jest nieczynny.  
– jakie są zasady przejęcia drogi w zarząd gminny? 

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk – co do kwestii przycięcia gałęzi, 
zostanie to wykonane. Jeżeli chodzi o kwestię oświetlenia, szczególnie odcinka od 
skrzyżowania w kierunku lodów w Gogołowej – wielokrotnie były  przez urząd składane 
pisma do Tauronu o korektę korony drzew, która wchodzi w kable, bo to nie jest problem 
opraw, tylko tego, że gałęzie stykają się z kablami i te kable powodują właśnie wybijanie 
bezpieczników. Niestety, firma Tauron twierdzi, że to Gmina powinna przycinać drzewa, 
żeby oprawa była widoczna. Ponowimy to pismo. Jeśli chodzi o informację, że PSZOK był 
nieczynny – ogłoszenie ukazało się już na dwa tygodnie przed, zostało podane do 
wiadomości na stronie internetowej, ponowione tydzień przed. Zostało też przez Z-cę 
Wójta wrzucone przypomnienie na Facebooku . Jeśli chodzi o ostatni temat, to na chwilę 
obecną Gmina nie przejmuje w zarząd dróg, ze względu na to, że staramy się wymóc na 
mieszkańcach konieczność przekazania ich w formie pełnej własności. Coraz więcej jest 
dróg, które mają nieuregulowany stan prawny pod względem spadkowym, a żeby spisać 
umowę, również zarządu, musi być własność terenu. Więc naciskamy na właścicieli 
posesji, aby wydzielili w końcu te drogi, okamieniowali i gmina za koszty przejmuje 
przedmiotowe odcinki. 

• Radny Alojzy Wita: 
– chodzi mi o wizję lokalną na odnodze koło pana Koźlik, Grzegorzczyk na Dolanku w 
Połomi. Byliśmy, oglądaliśmy kawałek tej drogi, chciałem dzwonić po Policję, bo 
zerwałem tam miskę olejową. Są tam zapadnięte kratki kanalizacyjne, droga jest w 
fatalnym stanie. Tą drogą się już nie da jeździć. 
– następną drogą do naprawy jest odnoga do Pana Brzozy, zresztą dość dużo ludzi tam 
mieszka. Pojeździe tam, będziecie widzieć, jak sprawa wygląda. 
– odcinek drogi do deweloperów, gdzie budują domy, prywatne osoby też tam zaczynają 
budować. Prośba, aby poprawić stan nawierzchni przynajmniej ten kawałek tej drogi od 
posesji Molenda, tam kończy się asfalt. Trzeba byłoby chociaż do zakończenia tych 
budów utwardzić jakimś kamieniem, gdzie pan Kindalski zaczyna budować. Niech ludzie 
się budują, będą tu mieszkać, płacić podatki. 
– kolejna  odnoga - obok Kindalskiego, przejeżdżamy przez mostek autostradowy, jest 
kawałek asfaltu i wjeżdżamy dalej, gdzie 50 lat jeżdżą rolnicy. Kiedyś na tej drodze była 
tam wizja lokalna. Ten odcinek to jest tragedia. Jest wniosek Pana H. Marka. Były tam 
kiedyś wizje lokalne, nic od tego czasu nie drgnęło. 
– o odblokowanie na facebooku gminnym małżeństwa z Mszany, proszę aby je 
odblokować i przeprosić. Tam jest sprawa drogi, od tego się zaczęło. Panie 
Przewodniczący Budżetu i Infrastruktury, proszę, żeby się tam przejechać i zobaczyć jak 
to wygląda. Jest tam sprawa z sąsiadem. Tam były jakieś duże nieścisłości. Ja bym chciał 
wiedzieć, jak to wszystko wygląda, jakie mamy środki, żeby pomóc mu.  
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• Przewodniczący Komisji BiI Pan Piotr Gonsior zapowiedział, że sprawdzi temat i na 
następnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury można o tym porozmawiać. 

• Radny Łucjan Marek – chciałbym zgłosić konieczność przycięcia gałęzi na ul. Centralnej 
przed tą słynną stodołą i trochę wcześniej na zakręcie naprzeciwko Państwa Krótkich. To 
jest też uwaga mieszkańców. 

• Radny Piotr Gonsior – jest taka firma w Mszanie, gdzie wyjazd jest bardzo utrudniony, 
gałęzie przy tej ulicy zasłaniają widoczność z lewej strony. Jest tam niebezpiecznie. Proszę 
o interwencję, żeby to było wycięte, trawa wykoszona, jeżeli to jest możliwe. 

• Radny Piotr Gonsior do Kierownika Małka – jest czy nie jest możliwe wykorzystywanie 
kamienia z budowy? Czy faktycznie nie można, bo przepisy regulują i się nie da, czy 
można z pewnymi wyjątkami? 

• Pan Marek Małek – chyba Pan Wicewójt myślał o frezie, który wykorzystujemy, który z 
remontowanej ulicy Mickiewicza i Kopernika, w tej części, która była zdatna, był 
składowany na ul. Ks. Tuskera i sukcesywnie wykorzystywany tam, gdzie mieszkańcy 
chcieli. 

Doszło do polemiki.  

• Głos zabrał Wójt – zastanowimy się i wypracujemy jakiś model tak, żeby można 
mieszkańcom pomagać i to co jest możliwe, to będziemy realizować, a to, co nie jest 
możliwe, to niestety nie. 

• Radny Piotr Gonsior – należy zagospodarować wszelkie materiały, które pochodzą z 
inwestycji, żeby te drogi poprawiać. 

• Radna Ilona Mura – w imieniu mieszkańców korzystających z parku, bardzo proszę o 
remont ubikacji męskiej, bo jest otwarta tylko ubikacja damska, a coraz więcej 
mieszkańców korzysta z parku. 

• Pan Wójt przypomniał, że ubikacja została zdewastowana. Tak się niestety zdarza, że 
gmina remontuje, a ktoś niszczy. Zgłaszamy to na Policję, ale nie znajduje sprawcy. Na 
razie finansów nie mamy na większy remont, więc zobaczymy czy i w jakim zakresie da 
się to ewentualnie uruchomić. 

• Radny Piotr Kuczera:  
– ja mam wniosek, aby podjąć rozmowy z Powiatowym Zarządem Dróg, z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich, ze Starostwem Powiatowym, odnośnie remontu ul. Centralnej wraz z 
przebudową skrzyżowania Podgórna - Wolności - Centralna, poprawić bezpieczeństwo na 
tym skrzyżowaniu. Sygnalizacja świetna, obojętnie co, ale żeby tam było bezpieczniej. 
Mając na uwadze, że dzisiaj zaopiniowaliśmy pieniądze na ul. 1 Maja, realizacja nastąpi w 
roku następnym, należy podjąć rozmowę już w tej chwili, aby w przyszłości zająć się ul. 
Centralną i skrzyżowaniem. 
– podjąć rozmowy z Zarządem Dróg Wojewódzkich w sprawie sygnalizacji świetlnej lub 
ronda na skrzyżowaniu ul. Szkolnej, Wolności, Wiejskiej. Wiemy, ile tam jest zdarzeń 
drogowych. Oby tylko się kończyło na tym, co do tej pory. 
– kiedy był przegląd dróg gminnych odnośnie łatania dziur i ubytków po sezonie 
zimowym w tym roku i czy prace już postępują, czy zostały już ruszone?  

• Z-ca Wójta odpowiedział – przegląd był na wiosnę, ale terminu dokładnego już nie 
pamiętam, czy to był marzec, czy to było w kwietniu. Prace zostały zakończone i środki, 
które były przeznaczone na ten cel, 120.000 zł, zostały wykorzystane na najbardziej 
potrzebne inwestycje na tych drogach. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery co z resztą dziur, które wymagają załatania, Pan Z-ca 
odpowiedział, że trzeba najpierw znaleźć środki finansowe w budżecie na ten cel, aby 
móc zrealizować dalsze inwestycje. Mamy oczywiście świadomość konieczności 
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większych nakładek, np. obok posesji pana Polok, Rduch i innych. Jeżeli się znajdą środki 
finansowe, te prace będziemy realizować. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, w której miejscowości zostało naprawione drogi po 
zimie, a która jeszcze została do naprawienia, Pan Z-ca Wójta odpowiedział – we 
wszystkich sołectwach zostały wykonane remonty cząstkowe pozimowe. Największe 
dziury zostały załatane, te które faktycznie najbardziej zagrażały. Musieliśmy to tak 
skalkulować, aby te 120.000 wystarczyło na wszystkie sołectwa. 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie – czy mamy podpisane jakieś porozumienie z 
Jastrzębiem, jeżeli chodzi o pracę na rondzie, na którym nasi pracownicy wykonywali 
koszenie? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – z tego co pamiętam, to na Rondo Obrońców Bożej Góry było 
jakieś porozumienie co do kwestii gospodarowania tym rondem, już parę lat temu. 
Musiałbym to sprawdzić szczegółowo. 

• Radny poprosił o przedstawienie sprawy na kolejnej komisji.  

• Radny Marek Kotula zwrócił uwagę na trwający etap projektowy mającego się odbyć 
remontu ul. 1 Maja. Pan projektant, w niektórych miejscach, w których przewidywane są 
jakieś większe ingerencje, udaje się do mieszkańców i podpisuje z nimi oświadczenia. 
Bodajże 27 czerwca w Urzędzie Gminy będą wystawione mapy projektorskie, żeby się 
zapoznać z tym. Czy można tę informację podać publicznie, żeby mieszkańcy, głównie 
tego odcinka ulicy, mogli przyjść i się zapoznać, żeby później nie było jakichś pretensji. 

• Z-ca Wójta w tym temacie – co miesiąc mamy wyznaczone spotkania robocze z zespołem 
projektowym i z Powiatowym Zarządem Dróg, który jest inwestorem wiodącym. 
Faktycznie na nasze polecenie wykonawca projektu udał się do mieszkańców tam, gdzie 
są trudne tematy związane z koniecznością przestawienia płotu, czy z koniecznością 
zmiany lokalizacji wjazdu i wszystkie te tematy z poszczególnymi mieszkańcami są 
omówione. Spotkanie, które będzie miało miejsce w urzędzie, będzie to spotkanie z 
projektantami i osobami zainteresowanymi z Rady Gminy. W takiej formie widzi to 
Powiatowy Zarząd Dróg, na pewno nie w formie spotkania otwartego z mieszkańcami, bo 
nie są w stanie wszystkiego przedyskutować z każdym z osobna. Realizują tę inwestycję 
zgodnie z wytycznymi, zgodnie z normami, zgodnie z prawem budowlanym. No i chodzą 
po tych mieszkańcach, gdzie występują tematy problemowe i indywidualnie z każdym 
mieszkańcem to uzgadniają, więc nie ma sensu organizować otwartego spotkania. 

• Radny Alojzy Wita – czy będzie porozumienie z Zarządem Dróg Wojewódzkich, bo teraz 
chodnik przy ul. Wolności jest cały połamany, zabrudzony, zarośnięty trawą. Na odcinku 
od mostu Kolejówka do ul. Szybowej droga się rozdzieliła, jakby trzęsienie ziemi albo coś 
było, że osi jezdni brakuje 20 centymetrów. Jest to droga wojewódzka i z tym się musimy 
uporać wszyscy, z tym Zarządem Dróg Wojewódzkich. Oni ciągle mówią, nie mają 
pieniędzy. To już czerwiec jest, pół roku, nic nie zrobili, nie mają pieniędzy.  

• W odpowiedzi Wójt przypomniał, że tak jak Pan Radny zauważył, rozmowy z Zarządem 
Dróg Wojewódzkich nie należą do łatwych. Gmina systematycznie zabiega o poprawę 
stanu dróg. Aktualnie będzie budowany chodnik od ronda w Mszanie w kierunku Dolanku, 
żeby już choć na tym odcinku ulicy Wolności poprawić bezpieczeństwo. Nie jest to łatwa 
inwestycja, ponieważ jest tam przepust, co może być problematyczne. Kwotowo jest to 
droga inwestycja. Gmina partycypuje w kosztach 800.000 zł. Mamy nadzieję, że podczas 
tej inwestycji może być poprawiony jakiś odcinek jezdni, która będzie łączyła się z tym 
chodnikiem. Myślę, że wszyscy, którzy obiektywnie patrzą na rozwój naszej gminy widzą, 
że są prowadzone inwestycje, a inwestycje niosą za sobą również wkłady finansowe. 
Staramy się za wszelką cenę te pieniądze pozyskiwać. Jestem świadom i tu chciałbym 
przeprosić mieszkańców, bo nie jesteśmy w stanie wszystkich tych próśb spełniać. 
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Niestety my pracujemy w ramach limitów finansowych. I nie jesteśmy w stanie też 
wszystkiego zrealizować naraz. Zarząd Dróg Wojewódzkich też mówi, że nie ma pieniędzy. 
Ta sytuacja dotyczy wszystkich samorządów. I to nie jest efekt złego zarządzania. To jest 
po prostu efekt, że coraz więcej na samorządy spada działań, które musimy w jakiś 
sposób zrealizować, sfinansować i naprawdę niekiedy nie ma z czego wziąć. Ale wiem z 
autopsji, przez 13-14 lat mojego zarządzania, zawsze była sytuacja budżetowa trudna, ale 
zawsze wychodziliśmy z tego obronną ręką. No więc jesteśmy optymistami. W ostatnich 
latach ciężar inwestycji przeniósł się na budynki, dzisiaj już zakres praktycznie mamy 
pozamykany, więc kolejnymi działaniami będzie właśnie poprawa stanu dróg. Ale to 
wymaga cierpliwości. 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie odnośnie wykaszania poboczy przy drodze powiatowej. 
Czy Połomia jest wykoszona? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – 1 koszenie było, drugie będzie na odpust połomski, tak jak 
zawsze robimy. A później trzecie koszenie jest realizowane przed Dożynkami, jak co roku. 

• Radny Piotr Kuczera poprosił Radną Paulinę Antończyk, żeby zwróciła uwagę, że przy 
Centralnej w kierunku Mszany, obok łąki, czy tam to było w ogóle kiedykolwiek 
wykoszone. Zdaniem Radnego, koło tego chodnika nie było nic wykoszone, tam jest 
trawa na 80 centymetrów. 

• Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że trawa jest wysoka teraz, ale od poprzedniego koszenia 
minęło sporo czasu, ponad miesiąc, a trawa rośnie. 

• Radny Piotr Kuczera podtrzymał stanowisko, że tam trawa nie była skoszona. 

• Radny Alojzy Wita podziękował Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Infrastruktury, 
który się mocno angażuje w sprawy, o które jest proszony. Zaprosił Przewodniczącego 
Komisji oraz kogoś z Urzędu  Gminy, żeby zrobić objazd samochodami po tych drogach, 
które zgłasza. Nie zrobimy wszystkiego, to jest niemożliwe wręcz, bo skąd tych środków 
mamy mieć i czasowo tego nie zrobimy, to też. Ale drogi, które zagrażają bezpieczeństwu 
mieszkańców muszą być zrobione.  

Więcej wniosków i głosów nie było. 

Pkt. 15. Zako ńczenie obrad   
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski zamknął 
obrady II sesji Rady Gminy Mszana IX kadencji. 
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